
POLITICO: „Eurokrati sú na drogách!“
Bruselský štátny tajomník potvrdil, čo už
vieme: Nielen obrovskou korupciou, ale aj
drogami je preplnené hniezdo vojnychtivých
nacistov -Europarlament
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EU: Regionálny politik tvrdí, že nezákonné látky sú v štvrti EÚ rovnako ľahko dostupné ako
v severnom Bruseli, kde sa vyskytuje kriminalita, informuje portál POLITICO.

Bruselský politik obviňuje eurokratov z predstieraného rozhorčenia za to, že sa nechcú presťahovať
do chudobnejších štvrtí mesta sužovaného drogovou závislosťou – a vtipkuje, že mnohí štátni
úradníci EÚ sami berú drogy.

Veľa ľudí pracujúcich pre európske inštitúcie berie drogy

povedal bruselský štátny tajomník pre urbanizmus Pascal Smet počas stretnutia za zatvorenými
dverami s Úradom Európskej komisie pre infraštruktúru a logistiku v Bruseli (OIB), ktorý je
zodpovedný za bývanie personálu EÚ.

Na stretnutí, ktoré sa konalo 23. januára, diskutovali o možnom premiestnení agentúr EÚ zo štvrte
EÚ do severnej štvrte belgického hlavného mesta s nízkymi príjmami, čo by kameňom dohodil od
bruselskej železničnej stanice Gare du Nord a do oblasti, ktorú sa mestské úrady pokúšajú
prebudovať a zušľachťovať po desaťročiach zanedbávania.

Hoci sa zdá, že tento krok má podporu vo vyšších stupňoch inštitúcií, odborové zväzy, ktoré
zastupujú zamestnancov EÚ, sú znepokojené úsilím o premiestnenie, pričom uvádzajú vysokú mieru
kriminality a zneužívania drog v Severnej štvrti.

Smet tento argument rýchlo zamietol a naznačil, že vlastné drogové návyky pracovníkov EÚ
znamenali, že sú sotva spôsobilí vynášať súdy nad ostatnými.

Politik dokonca naznačil, že kokaín je populárna droga medzi zamestnancami EÚ, pričom
povedal, že „v Schumane tiež obchodujú s drogami… a pravdepodobne nie s tými istými drogami, s
ktorými obchodujú [v Severnej štvrti], ale pravdepodobne sú o niečo belšie.

Smetove komentáre nedopadli dobre a boli odsúdené v liste, ktorý odborové zväzy zastupujúce
zamestnancov inštitúcií EÚ poslali komisárovi pre rozpočet a administratívu Johannesovi Hahnovi. V
liste boli slová predstaviteľa bruselského regiónu označené ako „netolerovateľné“.

„Nerozumiem, čo si myslel, keď urobil tento komentár, alebo prečo mu zamestnanci OIB dovolili
útočiť na dôstojnosť a povesť zamestnancov inštitúcií,“ povedal Cristiano Sebastiani, prezident
odborového zväzu Renouveau & Démocratie a jeden zo signatárov listu. „Pán. Smet musí stiahnuť
toto absolútne neprijateľné vyhlásenie.“
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Smet pre POLITICO povedal, že jeho komentáre boli urobené zo žartu a boli reakciou na účastníka
stretnutia, ktorý naznačil, že európski štátni úradníci si nevedia poradiť s komunitou, v ktorej môžu
byť prítomní užívatelia drog.

„Povedal som len to, že sú aj iné miesta, kde sú prítomní užívatelia drog, vrátane Schumanovho
námestia,“ povedal. „Sme jedno mesto… Neexistujú štvrte, ktoré sú pre ľudí z Bruselu a iné, ktoré sú
pre Európanov.“

Smet pripustil, že v Severnej štvrti je problémom kriminalita. V roku 2021 si BNP Paribas Fortis
musela najať ochranku, aby odprevadila svojich zamestnancov z bruselského Gare du Nord do ich
kancelárií, a vlani na jeseň niekoľko mimovládnych organizácií napísalo otvorený list, v ktorom
odsúdili neustály nárast násilia v tejto oblasti.

Smet však povedal, že hoci súcití s eurokratmi, ktorí sa obávajú potenciálneho kroku, presťahovaním
sa do oblasti by mohli zohrať úlohu pri jej regenerácii.

„Ľudia z Európskej komisie môžu byť aktérmi zmeny,“ povedal. „Tým, že sem prídu, zmenia
charakter štvrte.“

Rozhodnutia týkajúce sa premiestnenia agentúr EÚ do Severnej štvrte sú na Európskej komisii,
ktorá, zdá sa, priaznivo vníma tento krok ako súčasť rozsiahlejšej stratégie zaberať menej
kancelárskych priestorov v Bruseli a rozmiestniť svojich zamestnancov po celom meste, pričom sa
rozhodla pre „zelenší“ a „príjemnejší“ vzťah s belgickým hlavným mestom.

Inštitúcia má v úmysle začať so sťahovaním zamestnancov do budovy, ktorú si v oblasti prenajala, do
konca tohto roka a z dlhodobého hľadiska zvažuje presťahovanie až šiestich agentúr do okresu.

Odborové zväzy inštitúcií tvrdia, že systém premiestňovania nebol transparentný a žiadajú úradníkov
Komisie, aby sa podelili o informácie s cieľom zistiť, či tento krok dáva finančný zmysel.

 

Ilustračné foto: Bruselský štátny tajomník pre urbanizmus Pascal Smet mal niekoľko tvrdých slov na
to, čo považoval za pokrytectvo od eurokratov. Zdroj: Jasper Jacobs/Belga/AFP cez Getty Images
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